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Abstract

        
The systolic time intervals have been measured in 212 normal children, aged 3 to 16 years, and in 30 children with malignant tumours, who were treated with Adriamycin. The normal values of STI in children were calculated and evaluated. Nomogramms for Left Ventricular Ejection Time (LVET) and Pre-ejection Period (PEP) are presented to permit rapid estimation of predicted normal values in children. The evaluation of 5 consecutive heart cycles is enough for measuring STI. Statistically no significant differences were found not only between STI in girls and boys but also between STI-values measuring in the morning, at noon or in the afternoon. Adriamycincardiomyopathy can be detected early and reliable through the estimation of the STI.


      
        
Zusammenfassung

        
Die systolischen Zeitintervalle (STI) wurden bei 212 herzgesunden Kindern, zwischen 3 und 16 Jahren, und 30 mit Adriamycin behandelten Kindern bestimmt; neben der Bestimmung der Normalwerte für herzgesunde Kinder wurden für die Parameter LVET und PEP Nomogramme erstellt, die eine rasche Bestimmung dieser Werte in ihrer Abhängigkeit von Alter und Frequenz erlauben. Die Ermittlung der Werte aus 5 Herzzyklen ist ausreichend; ein signifikanter Unterschied zwischen Mädchen und Jungen sowie Tagesschwankungen der STI konnten nicht nachgewiesen werden. Die durch Adriamycin bedingte toxische Kardiomyopathie kann mit Hilfe der STI frühzeitig und zuverlässig erfaßt werden.
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